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Oana Nuțu Azi, alegeri la USV obiectivdesuceava.ro 
15.02.24 

- Alegerile pentru mandatele de membru în Consiliul facultății și Consiliul 
departamentului, în Senatul USV, cele pentru Rector și pentru Director 
de departament au loc joi, în cadrul Universității „Ștefan cel Mare 
Suceava. Rezultatele vor fi anunțate vineri, 16 februarie. Alegerile pentru 
membrii în Consiliul pentru studii universitare de doctorat, în Consiliul 
școlii doctorale și pentru directorii de școală doctorală vor avea loc în 
luna martie, după ce calendarul a fost modificat și aprobat în Senatul 
USV, la finalul lunii ianuarie a.c. 
Prof.univ.dr. Mihai Dimian este singurul candidat pentru funcția de 
Rector al USV, pentru mandatul 2024-2029. Rectorul va fi ales prin vot 
universal, direct, secret și egal, al tuturor cadrelor didactice și de 
cercetare titulare din cadrul universității și al reprezentanților 
studenților din senatul universitar și din consiliile facultăților. 
Pentru Senatul USV s-au înscris 65 de candidați, pentru Consiliul 
Facultății sunt 136 de candidați, 21 de candidaturi au fost depuse pentru 
funcția de Director de Departament și 70 pentru Consiliul 
departamentului. În total, sunt 372 electori cadre didactice titulare și 
cercetători angajați pe perioadă nedeterminată și 46 electori studenți 
reprezentanți. 
Senatul universitar este alcătuit în proporție de 75% din reprezentanții 
personalului didactic și de cercetare titular și în proporție de 25% din 
reprezentanții studenților, în total 44 de membri. Componența 
Consiliului facultății este de maximum 75% cadre didactice și de 
cercetare titulare și, respectiv, minimum 25% studenți. Numărul 
reprezentanților departamentelor în Consiliul facultății se stabilește de 
către Consiliul în funcțiune la data organizării alegerilor, asigurându-se 
o reprezentare proporțională a departamentelor în Consiliu. 
Transmiterea la ministerul de resort a rezultatelor alegerilor pentru 
Senatul USV și Consiliile facultăților, finalizarea raportului privind 
alegerile structurilor de conducere și alegerea Rectorului, dar și 
transmiterea raportului la ministerul de resort în vederea confirmării 
Rectorului desemnat în urma alegerilor se vor face cel târziu pe data de 
28 februarie 2024. 
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- Două echipe formate din studenți ai Universității „Ștefan cel Mare” din 
Suceava (USV) s-au calificat în etapa finală a celei de-a X-a ediții a 
concursului E.ON Energy Challenge, organizat de compania E-ON 
România, concurs care se desfășoară în perioada 14-15 martie a.c., la 
Târgu Mureș. 
Prima echipă suceveană calificată în finala din luna martie, „DBS Energy 
Solutions”, este formată din trei studenți din anul IV, de la programul de 
studiu Energetică și tehnologii informatice: Flutur Daniel Iulian, Baciu 
Florin George și Ciuciudău Gabriel Gheorghe. Proiectul propus are la 
bază un concept inovativ denumit Solar Mind, care integrează o serie de 
senzori și inteligența artificială pentru a putea aproxima durata de viață 
a panourilor fotovoltaice prin nivelul de degradare identificat, cu efect în 
identificarea unor defecte ce pot apărea în funcționarea lor. Conceptul 
propus se va regăsi într-un produs ce va trimite notificări în timp real 
către echipa de mentenanță care deservește instalația fotovoltaică în 
cazul în care parametrii monitorizați vor atinge o valoare critică 
incompatibilă cu funcționarea în zona de randament maxim. Un avantaj 
al acestei soluții constă în posibilitatea de colectare și stocare a 
parametrilor instalației fotovoltaice. În același timp, va putea identifica 
panoul fotovoltaic care funcționează cu parametri necorespunzători. 
„Printr-o dezvoltare ulterioară, se propune deconectarea automată a 
panoului fotovoltaic din circuitul principal al instalației fotovoltaice 
atunci când se identifică o problemă majoră în funcționare și care poate 
conduce la apariția unui incendiu sau la reducerea semnificativă a 
parametrilor de șir” au precizat autorii proiectului. 
A doua echipă suceveană calificată în finală, „The Energies”, reunește trei 
studente de la programul de studiu Energetică și tehnologii informatice: 
Vartic Ana-Maria, Mititelu Ana-Bianca, Roșca Daniela-Florentina, 
împreună cu Spatariu Estera, studentă în anul II, la specializarea Sisteme 
electrice. Prin proiectul Aplicație Simulink pentru soluții energetice 
intermodale, echipa The Energies propune rezolvarea unei probleme 
acute din sistemul energetic românesc, prin testarea unor soluții care 
privesc modernizarea rețelelor electrice de distribuție prin utilizarea 
aplicației Simulink. Proiectul are în vedere stabilirea celei mai bune 
soluții de compensare a lipsei de putere electrică instalată într-o anumită 
locație prin utilizarea surselor regenerabile de energie atunci când se 
dorește implementarea unor stații de încărcare rapide a vehiculelor 
hibride și electrice sau atunci când este necesară încărcarea simultană a 
mai multor unități din categoria amintită. 
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- Universitățile românești au primit sume consistente, în 2021, pentru 
verificarea celor peste 70.000 de teze de doctorat scrise în perioada 1990-
2016, așa cum le-a solicitat atunci fostul ministru Sorin Cîmpeanu. Șase 
dintre ele au primit sume de ordinul milioanelor de lei, iar cea mai mare 
parte – de ordinul sutelor de mii de lei, potrivit unui raport al 
Ministerului Educației cu privire la folosirea fondurilor speciale pentru 
învățământul superior, fonduri aflate la dispoziția ministrului. Amintim 
că, potrivit declarațiilor Ministerului, acest demers nu a dus la niciun 
rezultat la doi ani de la acea alocare. 
Același raport arată că, în 2021, aproximativ jumătate dintre universități 
nu au cheltuit niciun leu din fondurile alocate pentru verificarea tezelor 
de doctorat în acel an. Fiind vorba despre bani care provin din fondul 
pentru situații speciale, aceștia sunt considerați venituri proprii ale 
universităților, iar ordinul prin care sunt alocați nu prevede măsuri 
anume în cazul în care sumele nu sunt cheltuite. 
În august 2021, Ministerul Educației aloca circa 25 de milioane de lei 
pentru universități, așa încât acestea să verifice din punct de vedere a 
respectării eticii academice tezele de doctorat emise în perioada 1990-
2016. Banii erau alocați prin intermediul fondului pentru finanțarea 
situațiilor speciale – detalii aici. 
În noiembrie 2023, deci după mai bine de doi ani, Edupedu.ro a întrebat, 
în cadrul unor consultări organizate de Ministerul Educației, cum vor fi 
responsabilizate universitățile să ia în serios rolul de verificare a 
suspiciunilor de plagiat, în contextul noii legislații în domeniu. În acest 
sens, am cerut reprezentanților ME să precizeze câte cazuri de plagiat au 
raportat universitățile în baza verificărilor cerute, în 2021, asupra 
doctoratelor înregistrate la fiecare dintre ele. Răspunsul a fost că nu au 
fost înregistrate, până acum, astfel de raportări la Minister. 
Banii primiți de universități pentru aceste verificări apar, defalcat, în 
raportul ME privind folosirea fondului pentru finanțarea situațiilor 
speciale în învățământul superior, în anul 2021. Acest document poate fi 
consultat, acum, pe site-ul ministerului. Alocările apar la capitolul 
finanțărilor pentru „implicarea instituțiilor de învățământ superior n 
parteneriate strategice pe direcțiile prioritare ale ME, inclusiv pentru 
proiecte naționale cu rol de fundamentare si implementare a politicilor 
ME, studii si analize- suport”. 
Astfel, cereri de finanțare pentru „verificarea respectării eticii și 
deontologiei universitare în elaborarea tezelor de doctorat din perioada 
1990-2016” au fost depuse de 45 de universități, iar ministrul a aprobat 



integral sumele cerute. Acestea variază între câteva mii de lei – 7.657 de 
lei la Universitatea „Aurel Vlaicu” din Arad – la milioane de lei în cazul a 
șase universități. Cele mai multe au primit sume de ordinul sutelor de 
mii de lei. 
Universitățile care au cheltuit toți banii și cele care nu au cheltuit nimic 
Potrivit raportului citat, 22 din cele 45 de universități nu au folosit deloc 
sumele aprobate în 2021, când au avut câteva luni la dispoziție pentru a-
și pune la punct sistemele de verificare a tezelor de doctorat. În anul 
2022, raportul privind fondurile speciale nu mai conține nicio informație 
cu privire la folosirea acestor fonduri, considerate, din momentul 
alocării, ca fiind venituri proprii ale universităților. 
Universitățile cu cei mai mulți bani primiți, care fie nu au cheltuit deloc 
din aceștia, fie au cheltuit foarte puțini, în 2021: 
Universitatea din București – 3,24 milioane lei primiți – a cheltuit 1% din 
sumă în 2021 
Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca – 2,26 milioane lei primiți, 
a cheltuit 4% din sumă în 2021 
Universitatea Politehnica din București – 1,85 milioane lei primiți – Nu 
a folosit banii 
Universitatea Al. I. Cuza din Iași – 1,62 milioane lei primiți – a cheltuit 
2% din sumă în 2021 
UMF „Carol Davila” din București – 1,59 milioane lei primiți – Nu a 
utilizat banii 
ASE București – 1,42 milioane lei primiți – Nu a utilizat banii […] 
La polul opus, doar câteva universități – inclusiv unele cu sume foarte 
mici alocate – au raportat că au folosit toți banii sau cea mai mare parte 
(peste 80%) din banii primiți astfel, în cursul anului 2021: Universitatea 
Vasile Alecsandri din Bacău, USAMV Cluj-Napoca, Universitatea 
Maritimă din Constanța, Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava, 
Universitatea Politehnica Timișoara și USAMV Timișoara. […] 

 


